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REVISTA PRESEI 

 

 

 Măsuri de sprijin pentru piața muncii adoptate de Guvern. S-au 

reglementat posibilitatea reducerii timpului de muncă, pentru a evita 

concedierile, dar și indemnizaţii de sprijin, plătite de guvern, pentru zilieri şi 

sezonieri afectație de epidemie. Impactul bugetar este estimat la 2,4 mld. lei. 

Aproximativ 700.000 de persoane vor beneficia de noile măsuri adoptate, potrivit 

Ministerului Muncii. 

Una din noile reglementări adoptate de Guvern, și care va putea fi aplicată ori de 

câte ori se instituie stare de urgență/alertă/asediu, este sprijinul acordat de stat sub 

forma unei scheme de finanțare temporară a salariaților care vor avea program 

redus de muncă, pentru a evita concedierile. Executivul a creat posibilitatea 

angajatorului să reducă, în această perioadă, timpul de muncă al salariaților, cu cel 

mult 50% din durata prevăzută în contractul individual de muncă, cu repartizarea 

corespunzătoare a programului de lucru și cu reducerea corespunzătoare a 

salariului, diferența fiind plătită de stat. 

Pentru zilierii care îşi desfășoară activitatea într-unul din domeniile afectate de 

întreruperea sau restrângerea activității ca urmare a efectelor coronavirusului 

SARS-CoV-2 se acordă de la bugetul de stat o sumă reprezentând 35% din 

remunerația cuvenită zilei de muncă pentru o perioadă de trei luni, la alegerea 

beneficiarul de lucrări, dar nu mai târziu de 31 decembrie 2020. 

Guvernul a mai decis să acorde pentru sezonieri o indemnizație de 41,5% din 

salariu, dar nu mai mult de 41.5% din câștigul salarial mediu brut pe economie, 

aferent perioadei lucrate. Această facilitate va putea fi acordată până la 31 

decembrie 2020, pentru cel mult 3 luni, la alegerea angajatorului, pentru angajații 

care încheie contracte individuale de muncă pe perioadă determinată de până la 3 

luni. 
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De asemenea, în zona de telemuncă, Guvernul a prevăzut acordarea, o singură dată, 

a unei sume de 2.500 lei pentru angajații care au lucrat în acest regim în perioada 

stării de urgență sau de alertă pentru cel puțin 15 zile, pentru achiziționarea de 

pachete de bunuri și servicii tehnologice necesare desfășurării activității în regim 

de telemuncă. Această măsură se adresează angajatorilor care au statutul de 

întreprinderi mici și mijlocii și care au făcut dovada utilizării telemuncii în 

perioada stării de urgență. 

Comunicatul complet poate fi consultat aici. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Deficitul comercial al României a crescut cu peste 930 de milioane de euro în 

primele 6 luni 

Deficitul comercial al României a ajuns, în primele 6 luni ale anului la 8,665 

miliarde de euro, în creştere cu 935,7 milioane de euro faţă de cel înregistrat în 

perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2019, arată datele publicate luni de Institutul 

Naţional de Statistică. 

În perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2020, exporturile au scăzut cu 18,1%, iar 

importurile au scăzut cu 12,6%, comparativ cu perioada similară din 2019. 

 

Conform INS, în luna iunie 2020, exporturile FOB (Free on Board - valoarea FOB 

reprezintă valoarea bunurilor exportate la locul şi la data când bunurile părăsesc 

teritoriul României n.r.) au însumat 4,843 miliarde de euro. 

Importurile CIF (Cost Insurance and Freight - valoarea CIF reprezintă valoarea 

bunurilor importate la punctul de frontieră de intrare în România n.r.) au însumat 

6,164 miliarde de euro, rezultând un deficit de 1,321 miliarde de euro. 

Faţă de iunie 2019, exporturile din luna iunie 2020 au scăzut cu 12,9%. Importurile 

au scăzut cu 7,9%. 

 

 

http://mmuncii.ro/j33/index.php/ro/comunicare/comunicate-de-presa/6039-noi-masuri-de-sprijin-pentru-piata-muncii
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În perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2020, ponderi importante în structura exporturilor 

şi importurilor sunt deţinute de grupele de produse: maşini şi echipamente de 

transport (46,6% la export şi 35,6% la import) şi de alte produse manufacturate 

(31% la export şi respectiv 30% la import). 

 

Valoarea schimburilor intra-UE27 de bunuri în primele şase luni ale acestui an a 

fost de 20,827 miliarde de euro la expedieri şi de 27,195 miliarde de euro la 

introduceri, reprezentând 72,8% din total exporturi şi 73,0% din total importuri. 

 

Valoarea schimburilor extra-UE27 de bunuri în perioada 1 ianuarie - 30 iunie 2020 

a fost de 7,762 miliarde de euro la exporturi şi de 10,059 miliarde de euro la 

importuri, reprezentând 27,2% din total exporturi şi 27% din total importuri. 

 

INS menţionează că soldul balanţei comerciale FOB/CIF se calculează pe baza 

valorii exportului FOB şi a importului CIF, ca diferenţă între acestea. Soldul 

negativ al balanţei comerciale se numeşte deficit, iar cel pozitiv se numeşte 

excedent. 

 

Preţul FOB (Free on Board/Liber la bord) reprezintă preţul la frontiera ţării 

exportatoare, care include valoarea bunului, toate cheltuielile de transport până la 

punctul de îmbarcare, precum şi toate taxele pe care bunul trebuie să le suporte 

pentru a fi încărcat la bord. 

 

Preţul CIF (Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, Navlu) reprezintă preţul la 

frontiera ţării importatoare, care cuprinde atât elementele componente ale preţului 

FOB, cât şi costul asigurării şi transportului internaţional. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/08/10/ins-deficitul-comercial-al-romaniei-a-crescut-cu-aproape-935-7-milioane-de-euro-in-primele-sase-luni--553562
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 MediaSind TVR solicită Parlamentului constituirea unei comisii de anchetă 

pentru afacerea imobiliară cu terenul de la TVR Cluj! 

Afacerea cu iz penal privind terenul de la TVR Cluj ajunsă în cercetarea 

Direcției Naționale Anticorupție (amănunte aici: Deputatul Emanuel 

Ungureanu, plângere la DNA pe numele directorului general al televiziunii 

publice) a determinat MediaSind TVR să ceară explicații oficiale președintelui-

director general al Societății Române de Televiziune, Doina Gradea, despre 

modul suspect în care această administrație a gestionat problema patrimoniului 

aflat în proprietatea instituției publice de presă. Astăzi, 7 august 2020, organizația 

noastră a trimis șefei TVR, precum și membrilor Consiliului de Administrație, o 

solicitare în baza Legii nr.544/2001. 

În funcție de răspunsurile primite și în funcție de hotărârea instanței de judecată din 

Dosarul nr. 39347/3/2018 amânată pentru data de 12 august a.c., Departamentul 

Juridic al SRJ MediaSind împreună cu casa de avocatură cu care colaborăm, vor 

analiza necesitatea depunerii unei noi plângeri penale la instituțiile abilitate. 

MediaSind TVR solicită membrilor CA convocarea unei ședințe extraordinare 

pentru a analiza această gravă problemă și pentru a decide în consecință. Cerem, 

totodată, Parlamentului României, constituirea unei comisii de anchetă care să 

cerceteze problemele sesizate în cazul terenului de la Studioul teritorial TVR Cluj. 

Solicitare în baza Legii nr.544/2001 

Având în vedere informațiile publicate în presa locală și centrală privind afacerea 

imobiliară în care este implicată conducerea SRTv în cazul terenului în suprafață 

de 4174 mp al Studioului Teritorial TVR Cluj,  

Având în vedere afirmațiile făcute în ultima ședință CA de coordonatoarea cu 

atribuții de Șef Serviciu Juridic, dna. Roxana Ionescu, potrivit cărora, în proporție 

de peste 50% acest teren va fi pierdut în instanță, 

În baza prevederilor Legii 544/2001, vă solicităm să ne puneți la dispoziție 

următoarele informații de interes public: 

https://www.agerpres.ro/justitie/2020/08/06/deputatul-emanuel-ungureanu-plangere-la-dna-pe-numele-directorului-general-al-televiziunii-publice--551940
https://www.agerpres.ro/justitie/2020/08/06/deputatul-emanuel-ungureanu-plangere-la-dna-pe-numele-directorului-general-al-televiziunii-publice--551940
https://www.agerpres.ro/justitie/2020/08/06/deputatul-emanuel-ungureanu-plangere-la-dna-pe-numele-directorului-general-al-televiziunii-publice--551940
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1. Care este situația juridică a terenului, aflat în administrarea SRTv în 

suprafață de 4174 mp, situat în strada Meziad nr.4, din Cluj Napoca, și cum 

a intrat acesta în proprietatea privată a SRTv? 

2. De ce conducerea SRTv sau reprezentanții mandatați de președintele-

director general nu au propus retrocedarea unei cote-părți din terenul de 

aproximativ 5 000 de mp. deținuți de SRtv în strada Donath nr.160 din Cluj 

Napoca, teren aflat în proprietatea statului, și s-a luat în calcul 

retrocedarea unui teren aflat în proprietatea privată a SRTv, situat în 

strada Meziad nr. 4 din Cluj Napoca?  De de nu s-a optat pentru soluția 

legală ca un teren aflat în proprietatea statului să fie compensat tot cu un 

teren aflat în proprietatea statului și nu în proprietatea privată a SRTV? 

3. Ce competențe în materia de retrocedări privind Legea nr.10/2001 au avut 

cei 3 angajați ai SRTV numiți de președintele-director general Doina 

Gradea, în Comisia Internă pentru soluționarea notificării 

nr.1615/26.07.2001? Care au fost criteriile de selecție atunci când i-ați 

numit pe cei 3 angajați să soluționeze problemele privind patrimoniul SRTv? 

4. A solicitat conducerea SRTv un mandat din partea reprezentantului statului, 

Ministerul de Finanțe, precum și un mandat de reprezentare din partea 

Consiliului de Administrație al SRTv pentru cedarea a 4174 mp de la 

Studioul teritorial TVR Cluj, aflat în proprietatea privată a SRTv la schimb 

cu 356 mp, teren aflat  în proprietatea statului și administrat de SRTv?  Dacă 

da, prezentați adresa de înaintare și răspunsurile primite. Dacă nu, precizați 

motivele pentru care nu s-au solicitat aceste mandate. 

5. De ce în Dosarul nr. 39347/3/2018 secția a 4-a Civilă a Tribunalului 

București, conducerea SRTv nu a angajat o casă de avocatură specializată 

în cauze privind retrocedări și a decis ca Serviciul Juridic, prin proprii 

angajați, să reprezinte instituția? În alte cauze, cum ar fi procesele împotriva 

propriilor salariați sau a MediaSind TVR, de ce s-au angajat serviciile 

celor mai scumpe case de avocatură din țară? Precizați care au fost 

motivațiile în toate cazurile, prcum și copii după Notele de fundamentare. 
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6. De ce conducerea SRTv nu s-a opus și nici nu a atacat expertiza solicitată 

de partea reclamantă asupra terenului, proprietate SRTv, atunci când 

concluziile acesteia erau evident în defavoarea instituției? 

7. Din ce cauze Serviciul Juridic al SRTv nu a asigurat prezența unui 

reprezentant  la toate termenele din această cauză, Dosar nr. 39347/3/2018? 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Premierul Orban anunță că gazoductul Ungheni-Chișinău a fost finalizat: 

„E o alternativă la gazul rusesc”. 

Anunțul a fost făcut la începutul ședinței de Guvern. Premierul a spus că acum în 

urma investiției realizate de Transgaz, există posiblitatea furnizării gazului din 

România. 

„E o alternativă la gazul rusesc. O investiție extrem de importantă, arată 

determinarea României în a fi alături de basarabeni, extrem de importantă pentru 

relațiile dintre noi”, a mai spus Ludovic Orban. 

În 2018 directorul general al Transgaz anunța că „Republica Moldova va fi 

conectată la rețeaua de gaze a Uniunii Europene cel târziu în prima parte a anului 

2020”. Pe 27 februarie 2018 Transgaz câștiga licitația pentru privatizarea 

Vestmoldtransgaz, operatorul moldovean al gazoductului Iași-Ungheni. Valoarea 

tranzacției a fost de 9 milioane de euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Proiectul privind darea în plată a unei părţi din Satul Francez, a cincea oară 

pe ordinea de zi a CGMB 

Proiectul de hotărâre privind darea în plată a unei părţi din Satul Francez, având în 

vedere obligaţiile Primăriei Capitalei către Maria şi Costică Constanda, va fi supus 

din nou dezbaterii Consiliului General în şedinţa de joi. 
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Decizia vine după ce, vineri, Primăria Capitalei preciza că a fost informată de către 

Trezorerie despre depunerea unui dosar de executare, creditor fiind Costică 

Constanda. Ulterior, primarul general, Gabriela Firea, anunţa că va supune din nou 

aprobării Consiliului General al Capitalei, în următoarea şedinţă, un proiect de 

hotărâre care să remedieze această problemă. Ea menţiona şi că ia în calcul şi 

contractarea unui împrumut în vederea achitării eşalonate a datoriei către omul de 

afaceri Costică Constanda, dar că un astfel de demers necesită aprobarea 

Ministerului Finanţelor Publice. 

 

Potrivit proiectului care urmează să fie dezbătut în şedinţa din 13 august, se 

însuşeşte raportul de evaluare din 31 iulie, întocmit de către Mapps Master 

Appraisal - Business Valuation, realizat pentru două parcele de teren cu suprafeţele 

de 11.280 mp şi 3.695 mp împreună cu cele opt construcţii edificate pe acestea, de 

pe Şoseaua Nordului, nr. 140 B. Conform raportului anexat, evaluatorul a estimat 

că valoarea de piaţă a imobilelor respective este de 109.669.579 lei (22.689.475 

euro). 

 

Totodată, va fi supusă aprobării darea în plată a imobilelor respective, ca 

modalitate de executare silită parţială a titlurilor executorii reprezentate de decizia 

civilă nr. 832A/11.07.2018, pronunţată de Curtea de Apel Bucureşti, sentinţa civilă 

nr. 1309/5.07.2011 pronunţată de Tribunalul Bucureşti şi decizia civilă nr. 

1146/21.06.2007 pronunţată de Curtea de Apel Bucureşti. 

 

Darea în plată a imobilelor ar urma să se aprobe sub condiţia încetării de către 

creditori, până la 31 decembrie 2020, a oricăror acte de executare silită făcute în 

baza titlurilor executorii. 

 

Pe 4 august, proiectul privind darea în plată a unei părţi din Satul Francez, având în 

vedere obligaţiile către Maria şi Costică Constanda, a fost respins pentru a patra 

oară de Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB). 

 

S-au înregistrat 26 de voturi "pentru" şi zece abţineri, însă pentru a fi adoptat 

proiectul era nevoie de votul favorabil a cel puţin două treimi din numărul total 

(51) al consilierilor municipali în funcţie. CGMB a mai respins proiectul pe 15, 29 

şi 30 iulie. 
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Pe 7 august, Primăria Municipiului Bucureşti a fost informată de către Trezorerie 

despre depunerea unui dosar de executare, creditor fiind Costică Constanda. 

Primarul general, Gabriela Firea, preciza că PMB trebuie să-i returneze lui Costică 

Constanda 115 milioane euro, ceea ce reprezintă 20% din bugetul anual al 

Capitalei. 

 

"În acest moment, conturile Primăriei Capitalei sunt blocate, iar proiecte de 

importanţă majoră pentru dezvoltarea Bucureştiului sunt puse în pericol. Mă refer 

aici la obiective de investiţii precum Spitalul Metropolitan, Pasajul Ciurel, Pasajul 

Doamna Ghica sau Prelungirea Ghencea. Este o situaţie dificilă pentru Bucureşti, 

trebuie să punem în aplicare o sentinţă definitivă şi irevocabilă a instanţei, 

pronunţată în anul 2019, după procese care au durat 20 de ani. Sunt decizii pe care 

nu le-am luat noi, dar pentru care trebuie să plătim. Municipiul Bucureşti trebuie 

să-i returneze lui Costică Constanda 115 milioane euro, ceea ce reprezintă 20% din 

bugetul anual al Capitalei", a precizat Gabriela Firea.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Armeanu (ASF): Informarea participanţilor prin mijloace online, un pas 

important în digitalizarea sistemului de pensii private din România 

Transmiterea prin mijloace electronice a informaţiilor esenţiale privind situaţia 

conturilor personale ale participanţilor la fondurile de pensii private reprezintă un 

prim pas calitativ în creşterea transparenţei sistemului de pensii private prin 

digitalizare, a afirmat, luni, Dan Armeanu, vicepreşedintele Autorităţii de 

Supraveghere Financiară (ASF), într-o declaraţie transmisă AGERPRES. 

 

"Digitalizarea accentuată din ultimul deceniu şi contextul actual generat de 

pandemia cu COVID-19 au impus oferirea alternativei de transmitere a 

informărilor anuale din sistemul pensiilor private prin mijloace electronice, ca 

opţiune cerută în mod expres de participanţi, existând în acest sens numeroase 

solicitări adresate administratorilor de fonduri de pensii private. Mulţi participanţi 

şi-au modificat temporar reşedinţa şi utilizează frecvent poşta electronică în relaţia 

cu diferiţi furnizori de servicii, astfel încât în ultimii ani au întâmpinat dificultăţi în 

recepţionarea informării anuale prin intermediul serviciilor poştale.  
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Drept urmare, Consiliul Autorităţii de Supraveghere Financiară a decis modificarea 

prevederilor normei nr. 24/2015 privind obligaţiile de raportare şi transparenţă în 

sistemul pensiilor administrate privat şi a normei nr. 25/2015 privind obligaţiile de 

raportare şi transparenţă în sistemul pensiilor facultative, în sensul acordării 

posibilităţii de transmitere a informării anuale privind activul personal prin 

mijloace electronice, conform opţiunii exprimate de participanţi", a declarat 

Armeanu. 

 

În acest sens, noua prevedere vizează informarea participanţilor la sistemul privat 

de pensii într-un timp cât mai scurt. 

 

"Prevederea vizează fondul problemei şi anume informarea efectivă a 

participanţilor prin creşterea gradului de recepţionare a informării anuale într-un 

timp cât mai scurt. Aceasta măsură a fost aşteptată de peste 10 ani şi reprezintă un 

prim pas important în digitalizarea sistemului de pensii private, prin modernizarea 

comunicării dintre administrator şi participant. Astfel, creşte atât gradul de interes 

faţă de participarea la fondurile de pensii private cât şi nivelul de informare cu 

privire la evoluţia activului personal, a fondului şi a situaţiei financiare a 

administratorului. Odată cu distanţarea socială şi perturbarea activităţii generată de 

epidemia cu virusul COVID -19 a crescut interacţiunea şi comunicarea la distanţă 

prin mijloace electronice şi utilizarea pe scară largă a acestor alternative de 

desfăşurare a activităţii. Temerile faţă de un nou mod de lucru şi vechile uzanţe au 

fost practic spulberate în câteva luni, de nevoia de adaptare pentru continuarea 

activităţii în condiţii optime", a explicat vicepreşedintele ASF. 

 

Acesta a adăugat că digitalizarea a schimbat fundamentele desfăşurării multor 

activităţi din domenii diferite, atât în mediul industrial, cât şi în cel al vânzărilor 

sau al serviciilor financiare. 

 

"În acest context, ASF a luat rapid măsuri pentru facilitarea interacţiunii cu 

entităţile reglementate şi consumatorii prin intermediul mijloacelor de comunicare 

la distanţă, fără ca aceasta să împieteze asupra continuităţii şi coerenţei activităţii 

desfăşurate.  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 10 august 2020 10 

 

Totodată, a adaptat Regulamentul nr. 11/2016 privind activitatea de control 

periodic şi inopinat în sensul creşterii interacţiunii digitale pentru a răspunde la 

noile provocări şi a permite desfăşurarea activităţii în condiţii de siguranţă din 

perspectiva distanţării sociale. Digitalizarea a schimbat fundamentele desfăşurării 

multor activităţii din domenii diferite, atât în mediul industrial în condiţiile în care 

activităţile au fost automatizate şi sunt comandate de programe, cât şi în cel al 

vânzărilor sau al serviciilor financiare, contribuind la creşterea productivităţii şi 

totodată la modificarea semnificativă a structurii şi specializării salariaţilor", a spus 

Dan Armeanu. 

 

Oficialul ASF a menţionat, totodată, că beneficiarii digitalizării pe piaţa financiară 

sunt intermediarii şi consumatorii care dispun de conturi online. 

 

"Impactul digitalizării în domeniul financiar este notabil, în măsura în care astăzi 

vorbim de tranzacţionarea la distanţă pe mai multe pieţe simultan, în timp real sau 

de tranzacţionarea algoritmică. Beneficiarii digitalizării pe piaţa financiară sunt 

intermediarii şi consumatorii care dispun de conturi online, fie că ne referim la 

conturi bancare, de investiţii sau de pensii şi care au acces la informaţii actualizate, 

astfel încât deciziile să poată fi luate rapid şi în cunoştinţă de cauză, crescând 

numărul de operaţiuni şi gradul de intermediere financiară. În prezent, există chiar 

şi roboţi (digital chatbox) care oferă consiliere financiară pentru produse simple pe 

măsură ce inteligenţa artificială devine din ce în ce mai uzitată. Tehnologia digitală 

aduce oportunităţi pentru furnizorii de servicii financiare şi pentru consumatori, dar 

şi provocări cu privire la respectarea în permanenţă a confidenţialităţii datelor şi 

operaţiunilor", a subliniat Armeanu. 

 

Vicepreşedintele ASF este de părere că nevoia de digitalizare a serviciilor 

financiare a devenit stringentă în contextul evenimentelor din ultima perioadă, iar 

"posibilitatea de transmitere prin mijloace electronice a informaţiilor esenţiale 

privind situaţia conturilor personale ale participanţilor la fondurile de pensii private 

reprezintă un prim pas calitativ în creşterea transparenţei sistemului de pensii 

private prin digitalizare".  
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Nelu Tătaru: Sperăm ca săptămâna viitoare să asistăm la o stabilizare a cazurilor și 

să intrăm pe un trend descendent. România a făcut o solicitare Uniunii Europene 

pentru 10 milioane de doze de vaccin. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 CAB dezbate cererea DIICOT de redeschidere a anchetei în dosarul '10 

august' 

Curtea de Apel Bucureşti va dezbate luni cererea DIICOT de redeschidere a 

anchetei împotriva şefilor Jandarmeriei în dosarul '10 august'. 

 

Săptămâna trecută, CAB a amânat pentru luni discutarea acestei cereri. 

 

Conform deciziei instanţei, şefii Jandarmeriei implicaţi în acest caz vor fi citaţi să 

se prezinte luni la proces. 

 

Marţea trecută, procurorul şef al DIICOT, Giorgiana Hosu, a infirmat parţial 

soluţia de clasare a dosarului ''10 august'' şi a dispus redeschiderea urmăririi penale 

în cazul foştilor şefi din Jandarmerie. 

 

Soluţia de redeschidere a anchetei trebuie aprobată de un judecător, după care 

dosarul va fi preluat de Parchetul Militar. 

 

Dacă magistratul de la Curtea de Apel Bucureşti va aproba ordonanţa DIICOT, se 

va redeschide urmărirea penală faţă de colonelul Gheorghe Sebastian Cucoş, fost 

prim adjunct al Jandarmeriei Române; maiorul Laurenţiu Cazan, fost director 

general al Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului Bucureşti; colonelul 

Cătălin Sindile, fost şef al Jandarmeriei Române; comisarul şef de poliţie Mihai 

Dan Chirică, fost secretar de stat pentru relaţia cu prefecţii din MAI. 

 

Aceştia vor fi cercetaţi pentru săvârşirea infracţiunilor de abuz în serviciu, 

participaţie improprie la purtare abuzivă, participaţie improprie la fals intelectual, 

participaţie improprie la uz de fals, complicitate la abuz în serviciu şi complicitate 

la participaţie improprie la purtare abuzivă. 
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De asemenea, dosarul se va redeschide sub aspectul săvârşirii infracţiunilor de 

favorizarea făptuitorului, fals intelectual şi uz de fals. 

 

În ordonanţa de redeschidere a anchetei, Giorgiana Hosu explică faptul că 

procurorul Doru Stoica, cel care a clasat acuzaţiile la adresa şefilor Jandarmeriei, 

nu a readministrat probele strânse de Parchetul Militar în dosarul ''10 august'' şi 

nici nu a reaudiat suspecţii, victimele şi martorii. 

 

Giorgiana Hosu arată că şefii Jandarmeriei nu au vrut să dea declaraţii atunci când 

au fost chemaţi la Parchetul Militar, însă ei trebuiau citaţi la DIICOT, după 

preluarea dosarului de la procurorii militari. 

 

De asemenea, nicio persoană vătămată şi niciun martor nu au fost citaţi la DIICOT, 

cu excepţia unor oficiali - şi anume Carmen Dan, Speranţa Cliseru, Aurelian 

Bădulescu şi Alin Ionel Mastan. 

 

În plus, spune Giorgiana Hosu, nu au fost readministrate probele strânse de 

Parchetul Militar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Statistică: Spor negativ accentuat al populaţiei României, în luna iunie 

Sporul natural negativ al populaţiei României s-a accentuat, în luna iunie a acestui 

an, fiind de 1,4 ori mai mare decât cel din aceeaşi perioadă din 2019, reiese din 

datele publicate, luni, de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

 

Astfel, la nivelul lunii iunie din acest an, numărul născuţilor-vii a fost mai mic cu 

1.263 comparativ cu aceeaşi lună din anul anterior, în timp ce numărul persoanelor 

care au decedat a fost cu 544 mai mare, la nivel comparativ. 

 

Populaţia României a înregistrat un spor negativ de 1,4 ori mai mare decât cel din 

luna iunie 2019, de -6287 persoane faţă de -4480 persoane. 
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De asemenea, numărul copiilor cu vârsta sub un an care au decedat a fost cu 23 

mai mic în luna iunie 2020, decât cel înregistrat în luna iunie 2019. 

 

În perioada analizată, în mediul urban s-a înregistrat decesul a 10.356 de persoane, 

iar în mediul rural decesul a 10.717 de persoane, în timp ce faţă de luna iunie din 

2019, numărul persoanelor care au decedat a crescut cu 353 de persoane, în mediul 

urban, şi cu 191 de persoane, în mediul rural. 

 

Numărul căsătoriilor înregistrat în iunie 2020 a fost cu 8.702 mai mic decât cel 

consemnat în aceeaşi lună din anul precedent. 

 

Totodată, prin hotărâri judecătoreşti definitive şi conform Legii nr. 202/2010 s-au 

pronunţat cu 302 mai puţine divorţuri decât în luna iunie 2019. 

 

Numărul naşterilor a scăzut faţă de aceeaşi perioadă din anul precedent, atât în 

lunile martie, aprilie, mai, cât şi în luna iunie. "Efectele crizei sanitare asupra 

fenomenelor demografice sunt vizibile, în cazul deceselor, în special în lunile 

aprilie şi iunie 2020, când s-au înregistrat creşteri faţă de lunile aprilie şi iunie 

2019. Cel mai mult a fost afectat fenomenul nupţialităţii", precizează INS. 

 

Datele oficiale evidenţiază faptul că, la nivel comparativ iunie 2020 vs mai 2020, 

s-a înregistrat naşterea a 14.786 copii, cu 1.913 mai mulţi, iar numărul deceselor a 

fost de 21.073, cu 824 decese mai multe, în timp ce numărul deceselor copiilor cu 

vârstă sub un an a fost de 83, în creştere cu 6 decese. 

 

În luna iunie 2020, aproape două treimi din totalul numărului de decese s-au 

înregistrat pentru persoanele cu vârstă de cel puţin 70 ani (8.718 decese, 

reprezentând 41,4% din total, s-au înregistrat la grupele de vârstă 80 ani şi peste, 

5.014 decese, reprezentând 23,8%, la persoanele de 70-79 ani) şi 4.217 decese 

(20,0%) la persoanele în vârstă de 60-69 ani. 

 

La polul opus, cu cele mai puţine decese, s-au încadrat grupele de vârstă 5-19 de 

ani (70 decese), 20-29 ani şi 0-4 ani (fiecare grupă cu câte 103 decese). 
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Sporul natural s-a menţinut negativ în luna iunie 2020, decedaţii având un excedent 

faţă de născuţii-vii de 6.287 persoane. 

 

La oficiile de stare civilă s-au înregistrat 5.389 căsătorii, cu 2.901 mai multe decât 

în luna mai 2020. Numărul divorţurilor pronunţate prin hotărâri judecătoreşti 

definitive şi conform Legii nr. 202/2010 a fost de 2355 în luna iunie 2020, cu 

1.218 mai multe decât în luna mai 2020. 

 

"Pentru o caracterizare completă a fenomenelor demografice înregistrate în lunile 

martie-iunie 2020, în contextul pandemiei COVID19, trebuie avut în vedere faptul 

că prevederile ordonanţelor militare au introdus anumite limitări în posibilitatea de 

desfăşurare a unor evenimente cu mai mult de 3 persoane, au limitat deplasările în 

afara locuinţei şi în afara localităţii, au suspendat activităţile în spaţii închise, au 

determinat Uniunea Notarilor Publici să amâne termenele pentru dosarele de divorţ 

aflate pe rol după sistarea stării de urgenţă. De asemenea, prevederile Hotărârilor 

de Guvern pentru perioada stării de alertă au impus anumite limitări în ceea ce 

priveşte numărul persoanelor care se pot întâlni în locurile publice, precum şi 

prevederi privind organizarea de evenimente la un număr foarte mic de 

participanţi. Datele trebuie interpretate în corelare cu informaţiile din surse 

administrative, în special cele publicate de Ministerul Sănătăţii, prin Institutul 

Naţional de Sănătate Publică", notează INS.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 MEC: Denumirile titlurilor şi calificărilor din învăţământul superior, 

reglementate prin hotărâre de Guvern 

Executivul a adoptat, în şedinţa de vineri, o hotărâre prin intermediul căreia sunt 

reglementate denumirile titlurilor şi calificărilor conferite absolvenţilor 

învăţământului universitar de licenţă, înmatriculaţi în anul I de studii în anii 

universitari 2017 - 2018, 2018 - 2019, 2019 - 2020 şi 2020. 

 

Actul normativ stabileşte şi nivelurile de calificare corespunzătoare fiecărei 

calificări. 
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"Prin aprobarea noului act normativ şi a nomenclatorului aferent, instituţiile de 

învăţământ superior au la dispoziţie un instrument de lucru unitar, în vederea 

completării diplomelor şi suplimentelor la diplomă pentru absolvenţii 

învăţământului universitar de licenţă, înmatriculaţi în anul I de studii, în anii 

universitari anterior menţionaţi. În acelaşi timp, se asigură o mai bună pregătire 

profesională, o inserţie mai sigură pe piaţa muncii a tuturor categoriilor de 

absolvenţi, o mai bună înţelegere a angajatorilor privind oferta de formare, precum 

şi o eficientă informare a elevilor, a studenţilor şi a altor categorii interesate 

privind calificările pe care le pot obţine în sistemul naţional de calificări", 

precizează Ministerul Educaţiei, într-un comunicat transmis AGERPRES. 

 

De asemenea, conform sursei citate, actul normativ "reprezintă un nou pas spre 

calea armonizării legislaţiei naţionale cu cea europeană". "Nomenclatorul propriu-

zis constituie punctul de reper pentru completarea corectă a suplimentului la 

diplomă, instrumentul care contribuie în mod substanţial la optimizarea 

transparenţei diplomelor şi a calificărilor în spaţiul european. Toate acestea vin în 

contextul în care denumirea calificărilor şi nivelul de calificare capătă o importanţă 

deosebită în procesul de recunoaştere a calificărilor menţionate în documente 

europene", arată MEC. 

 

Ministerul Educaţiei subliniază că, în vederea implementării în continuare a 

recomandărilor europene şi internaţionale privind recunoaşterea calificărilor, 

inclusiv recunoaşterea automată şi noul Europass, MEC trebuie să parcurgă o serie 

de paşi esenţiali pentru acest proces. O etapă importantă din această foaie de 

parcurs se realizează prin hotărârea aprobată vineri, care completează actele 

normative existente cu denumirea titlului calificărilor şi nivelul de calificare, 

elemente esenţiale în procesul de recunoaştere a calificărilor, pe care România l-a 

votat în 2019 la Conferinţa Generală UNESCO. 

 

Până în prezent, titlurile şi calificările au fost reglementate conform HG 577 din 9 

august 2017 privind aprobarea denumirilor calificărilor şi titlurilor conferite 

absolvenţilor învăţământului universitar de licenţă, înmatriculaţi în anul I de studii 

în anii universitari 2014 - 2015, 2015 - 2016 şi 2016 - 2017, menţionează MEC.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Avocatul Poporului a atacat la CCR articolele privind internarea obligatorie 

pentru 48 de ore prevăzută de noua lege a carantinei 

Avocatul Poporului a atacat vineri la Curtea Constituțională două articole din noua 

lege a carantinei referitoare la „izolarea într-o unitate sanitară sau la o locație 

alternativă atașată unității sanitare”, obligatorie pentru 48 de ore. 

 

Este vorba despre articolele 8, alineatele 3-9, și 19 din Legea 136/2020. 

 

„Soluția legislativă referitoare izolarea într-o unitate sanitară sau la o locație 

alternativă atașată unității sanitare este constituțională, prin raportare la 

considerentele Deciziei 458/2020, numai în măsura în care acest tip de izolare se 

impune ca măsură de ultim resort, după ce toate celelalte măsuri, de o severitate 

mai scăzută, au fost epuizate”, se arată în sesizare. 

 

CONSULTĂ AICI EXCEPȚIA RIDICATĂ DE AVOCATUL POPORULUI 

 

Ce mai susține Avocatul Poporului: 

 „Măsura internarii obligatorii (izolarea obligatorie intr-o unitate sanitara), 

având trăsăturile unei măsuri restrictive de libertate, trebuie să fie o măsura 

de ultim resort, după ce alte remedii posibile au fost epuizate. Or, în cazul 

bolilor inalt contagioase, aceasta cerintă stabilită cu titlu de principiu în 

jurisprudenta Curtii Europene a Drepturilor Ornului si a Curtii 

Constitutionale nu este respectată, legiuitorul prevăzând izolarea obligatorie 

pentru 48 de ore, ca o măsură de prim-resort, stabilită de drept, prin efectul 

legii. Izolarea, astfel cum este ea definită la art. 3 lit. o) din lege, prezinta 

caracterele unei internari obligatorii-măsură restrictivă de libertate, fiind 

aplicabile considerentele Deciziei nr. 458/2020. 

 Dispozitiile art. 8 alin. (3)-(9) nu răspund nici exigentelor de principiu 

retinute în considerentele Deciziei nr. 458/2020 a Curții Constituționale 

referitoare 1a accesul liber la justitie, care subliniază ca un drept de acces 1a 

justitie efectiv „nu se caracterizează doar prin posibilitatea instanței de 

judecată de a examina ansamblul mijloacelor, argumentelor si probelor 

prezentate si de a pronunta o soluție, ci si prin faptul că soluția pronunțată 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-7-24217674-0-exceptie-avocatul-poporului.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-7-24217674-0-exceptie-avocatul-poporului.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-7-24217674-0-exceptie-avocatul-poporului.pdf
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determină înlaturarea încălcarii denunțate si a consecintelor sale pentru 

titularul dreptului încălcat.” 

 Având în vedere că, printr-o dispozitie expresă a legii măsura izolarii la 

domiciliu sau la locatia declarată nu se poate dispune pentru bolile cu risc 

crescut de transmitere, este pusă sub semnul întrebarii efectivitatea accesului 

liber la justitie, întrucât jundecatorul se află în imposibilitatea de a dispune o 

masura mai puțin restrictivă” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, a mers la Iași pentru a inspecta Spitalul de 

Boli Infecțioase și cel Județean. La finalul vizitei, a susținut o conferință de 

presă. 

Principalele declarații: 

 Avem suprapopulare a secțiilor de COVID, în anumite zone din țară, pentru 

că asimptomaticii nu mai cer să plece acasă. 

 O clădire a Spitalului Militar din Iași, cu 20 de paturi, devine spital special 

pentru tratarea bolnavilor de COVID-19. Aici vor fi redirecționați pacienți 

din alte județe, dacă este cazul. 

 Putem gestiona cazurile actuale, cele 448 de cazuri pe care le avem în 

prezent la ATI. 

 Revin la rugămintea de a respecta regulile, de a purta măști și de a respecta 

măsurile de distanțare socială. Sper sa ajungem în curând la stabilizarea 

cazurilor. 

 Avem în acest moment mai multe zone cu focare. Scăderea vârstei 

infectaților înseamnă socializare. În anumite zile am avut și transferuri ale 

pacienților. 

 România a făcut o solicitare Uniunii Europene pentru 10 milioane de doze 

de vaccin, în momentul în care acestea vor intra pe piață. 
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 DSP București va fi coordonat de un Secretar de Stat, având în vedere 

numărul mare de cazuri. Avem ce mai mare rată de infectare în Argeș, 

Prahova, Dâmbovița, unde principalul factor de infectare este transportul, 

apoi turismul. 

Reamintim că sâmbătă, în România, s-au înregistrat 1.350 de noi cazuri de 

coronavirus, în ultimele 24 de ore și au decedat 43 de persoane. La ATI sunt în 

stare gravă 448 de pacienți. Numărul total al persoanelor infectate de la începutul 

pandemiei a depășit 60 de mii, dintre care aproape jumătate s-au vindecat. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Alegeri Belarus: Aleksandr Lukașenko câștigă un nou mandat de președinte 

cu 80% din voturi (exit-poll oficial) 

Preşedintele în exercițiu al Belarusului, Aleksandr Lukașenko, a obţinut 79,7% din 

voturi la alegerile prezidenţiale desfășurate duminică în această țară, în timp ce 

candidata surpriză a opoziției, Svetlana Tihanovskaia, ar fi obținut doar 6,8% din 

sufragii, potrivit unui sondaj oficial realizat la ieșirea de la urne, transmite AFP. 

Deși cea mai mare parte a secțiilor de votare s-au închis la ora 20.00 (17.00 GMT), 

unele au fost autorizate să rămână deschise din cauza afluenţei alegătorilor. 

„Sper ca votul să se termine de asemenea fără probleme” și în aceste locuri, a 

declarat la televiziunea publică preşedinta Comisiei Electorale, Lidia Ermoşina, 

menționând că urmează să anunțe primele rezultate parțiale la ora 02.00 (23.00 

GMT). 

Aleksandr Lukașenko conduce Belarus cu o mână de fier de mai bine de un sfert de 

secol şi este adesea numit ultimul dictator al Europei. 

El s-a confruntat în aceste alegeri cu ascensiunea neașteptată a unei novice în 

politică, Svetlana Tihanovskaia (37 de ani), care a atras mulțimi impresionante de 

susținători în cursul mitingurilor sale de campanie, făcând apel la belaruși să 

voteze în număr mare împotriva șefului statului, pentru a îngreuna frauda 

electorală. 

https://www.biziday.ro/coronavirus-romania-1350-de-noi-cazuri-in-ultimele-24-de-ore-din-21-444-de-teste-63-au-decedat-43-de-persoane-iar-la-ati-sunt-acum-in-stare-grava-448-de-pacienti-numarul-total-al-persoanelor/
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Observatorii internaţionali au criticat în mod repetat alegerile din Belarus, 

considerând că nu respectă principiile democratice. 

 

Lukașenko (65 de ani) a tolerat foarte puţin disidenţa în cei 26 de ani de când se 

află la putere în această fostă republică sovietică de aproximativ 9,5 milioane de 

locuitori din Europa de Est, situată între Rusia şi statul membru UE Polonia. 

 

El a candidat la acest scrutin pentru al şaselea mandat de șef al statului. 

Belarușii să nu iasă în stradă 

Forţe de poliţie şi ale Ministerului de Interne au fost desfăşurate duminică în număr 

mare pe străzile capitalei Minsk, blocând numeroase artere şi clădiri oficiale, în 

timp ce autorităţile le-a cerut belaruşilor să nu iasă în stradă să manifesteze. 

 

Comunicaţiile cu Minskul erau la rândul lor perturbate duminică seara, internetul 

fiind inaccesibil sau accesibil cu dificultate, potrivit jurnaliştilor de la AFP. 

 

Puterea, cu Lukaşenko în frunte, a acuzat în mai multe rânduri opoziţia de 

„provocări” şi că vrea să orchestreze tulburări, în special cu ajutorul unor 

mercenari ruşi, dintre care 33 au fost arestaţi la sfârşitul lunii iulie. Opoziţia şi 

Kremlinul au respins aceste acuzaţii. 

 

Sute de persoane care nu au putut vota scandau în faţa Ambasadei Belarusului de 

la Moscova „Pleacă!” la adresa lui Aleksandr Lukaşenko, potrivit imaginilor 

difuzate pe reţelele de socializare. 

 

Mii dintre ei au stat la coadă în faţa clădirii toată ziua în speranţa că vor vota, fapt 

de asemenea nemaivăzut până în prezent. 

 

Aceste cozi lungi ale alegătorilor la secțiile de votare au fost calificate de către 

președinta Comisiei Electorale din Belarus drept o „provocare” şi un „sabotaj” 

organizat de opoziţie. 

 

Comunicaţiile prin internet şi reţelele de socializare erau extrem de încetinite, chiar 
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inaccesibile, duminică după-amiaza, în timp ce autorităţile au avertizat împotriva 

oricărei mobilizări în stradă la încheierea scrutinului. 

Nedetronabilul Lukașenko, provocat de o novice 

 

De obicei mohorâte și jucate dinainte, alegerile prezidențiale din Belarus s-au 

transformat într-o provocare pentru autoritarul Aleksandr Lukașenko la apariția 

unei opozante neașteptate, novice în politică și care mobilizează mulțimile, o 

premieră după mulți ani, scrie ziarul belgian La Libre Belgique, citat de Rador. 

Din 1994 la conducerea acestei foste republici sovietice așezate între Uniunea 

Europeană și Rusia, președintele belarus și-a multiplicat eforturile în ultimele 

săptămâni pentru a opri avântul opozantei Svetlana Tihanovskaia, denunțând un 

complot cu complicitatea Kremlinului pentru a-l face să eșueze. 

 

Cu câteva zile înaintea scrutinului, el s-a străduit să prezinte țara sub președinția sa 

ca pe o insulă de stabilitate, promițând să oprească „incendiul din inima 

Minskului” pe care rivalii săi speră să-l aprindă, după părerea lui. 

 

El i-a eliminat pe principalii săi concurenți în primăvară și la începutul verii: doi 

dintre ei sunt în închisoare, un al treilea s-a exilat. 

Dar fostul director de sovhoz, în vârstă de 65 de ani, se confruntă cu concurenta 

Svetlana Tihanovskaia, o profesoară de engleză în vârstă de 37 de ani. 

Campania ei a mobilizat mulțimi nemaivăzute de simpatizanți în toată țara, care cer 

„schimbare” și repetă în cor un cântec ce cere dărâmarea zidurilor închisorilor 

belaruse. 

 

Ea însăși se prezintă ca o „femeie obișnuită, mamă și soție”, care l-a înlocuit pe 

soțul ei, Serghei Tihanovski, un blogger încarcerat în luna mai. 

 

Numită „sărmana gagică” de omul forte al Belarusului, ea și-a chemat concetățenii 

să nu se mai teamă de represiune, în situația în care țara nu a putut vedea niciodată 

apărând o opoziție unită și structurată. 

 

https://www.lalibre.be/international/europe/presidentielle-au-belarus-l-indetronable-loukachenko-defie-par-une-novice-5f2ce505d8ad5862190f38ce
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Pentru acest lucru, ea s-a aliat cu alte două femei: Veronika Țepkalo, partenera 

unui opozant aflat în exil, și Maria Kolesnikova, directoarea de campanie a lui 

Viktor Babariko, un fost bancher arestat când a dorit să candideze. 

 

Ea a promis că, în caz de victorie, nu va rămâne la putere decât până va elibera 

„deținuții politici”, va organiza o reformă constituțională și noi alegeri. 

 

Ea nu a scăpat de presiuni. Directoarea sa de campanie a fost reținută de două ori 

în ultima săptămână, iar ultimele sale mitinguri au fost nesigure din cauza 

obstacolelor juridice și logistice puse de autorități. 

Temeri de fraudă 

Aceste alegeri prezidențiale au avut loc într-o atmosferă de neîncredere fără 

precedent față de Moscova, al căreia cel mai apropiat și mai turbulent aliat este 

Aleksandr Lukașenko. 

 

Dacă relațiile dintre cele două „țări frățești” au fost tot timpul inegale, niciodată în 

26 de ani tensiunile nu au fost atât de concrete: în opinia lui Lukașenko, 

„păpușarii” Kremlinului au intenția de a-l înlocui cu un președinte mai docil și să 

facă din Belarus un vasal. 

 

La sfârșitul lui iulie, autoritățile belaruse au arestat 33 de ruși, presupuși mercenari 

din opaca grupare militară privată Wagner, cunoscută ca o apropiată a puterii ruse. 

 

Moscova a respins aceste acuzații, denunțând un „spectacol” electoral ale cărui 

victime au fost cei 33 de ruși, „vinovați de nimic” și aflați „în tranzit” spre alte țări. 

 

Marți, Aleksandr Lukașenko, într-un discurs înflăcărat, a repetat că el „nu va 

abandona țara” Moscovei. După aceea, armata i-a declarat „sprijinul său total” și 

au fost organizate manevre militare la frontieră. 

 

Opoziția, care spune că se teme de fraude, va organiza o numărătoare paralelă a 

voturilor și a făcut apel la alegători să-i trimită fotografii ale buletinelor lor de vot, 

chemându-i totodată pe simpatizanți să poarte o brasardă albă în birourile de vot în 

semn de sprijin. 
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Organizația pentru Securitate și Cooperare în Europa (OSCE), care urmărește de 

obicei alegerile în statele sale membre, nu va fi prezentă, o premieră din 2001, din 

cauză că nu a fost invitată la timp. 

 

Autoritățile belaruse au justificat de altfel și un număr redus de observatori 

electorali naționali prin epidemia de coronavirus. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


